
❙ Hogyan került annak idején az
együtteshez?

– Az akkori igazgató, Sir László a Liszt Fe-
renc Zenemûvészeti Fôiskolán tanított
német nyelvet, ott ismerkedtem meg vele. S
mivel látta, hogy engem mennyire érdekel a
mûvészeti menedzselés is – lelkesen szer-
veztem ugyanis a kamarakórusok feszti-
válját, ráadásul több idegen nyelven be-
szélek –, ezért az együtteshez hívott.
Elôször mûvészeti titkárként, majd fôtit-
kárként dolgoztam, s összesen hét évet töl-
töttem a Miskolci Szimfonikusoknál. Aztán
tettem egy kis kitérôt, elmentem a fôváros-
ba, egy piackutató céghez dolgozni. De eb-
ben az idôszakban is tartottam a kapcsola-
tot a társulattal. Amikor aztán másfél évvel
ezelôtt meghirdették az igazgatói posztot,
úgy éreztem, jelentkeznem kell, mert annak
idején nagyon jól éreztem magam az
együttesnél. Több tag meg is kérdezte tô-
lem, hogy pályázom-e. S aztán, nagy örö-
mömre, én bizonyultam a legjobbnak a
megmérettetésen.  

❙ Izgalmas idôszakban tért vissza, most
már nem csupán egy együttessel, hanem
egy koncertteremmel is foglalkozni kell,
hiszen a zenekar üzemelteti a miskolci
Mûvészetek Házát. 

– Különleges feladat, s tényleg boldogság,
hogy az együttes végre saját otthonhoz

jutott, ahol olyan darabokat is bemutathat,
amelyekre korábban, a színházban nem
volt lehetôség. Végre valóban annyit tud
próbálni az együttes a koncert helyszínén,
amennyit szeretne és rendhagyó produk-
ciókat is mûsorra tûzhet. Így még több
szempont alapján kell döntenünk a prog-
ramról, viszont a telt házas koncertek kár-
pótolnak ezért a fáradtságért, és azt iga-
zolják, sikerül jól megoldanunk a feladatot.

❙ Igazgatósága alatt ünnepeli a zenekar
a 45. születésnapját. Milyen különleges-
ségekkel készülnek a jubileumi szezon-
ra?

– Az október 9-i, jubileumi koncertünkön
közönségünkkel ünnepeljük az évfordulót.
Az est mûsorában remek darabok szerepel-
nek. A nyitódarab Weiner Zenekari szvitje.
Azért is választottunk egy Weiner darabot,
mert a zeneszerzô mûveibôl a Miskolci
Szimfonikusok, a Hungarotonnal együttmû-
ködve, készítenek felvételeket. Emellett
Schumann a-moll gordonkaversenyét és
Mahler IV. szimfóniáját adjuk elô. Az ün-
nepi esten kívül is izgalmas programokat
kínálunk, s a hagyományos három bérlet-
sorozattal: a Filharmónia-Raiffeisen Szezon-
bérlettel, mely a Filharmónia Kht. bérlete,
valamint saját, Népszerû zenei esték Bér-
letünkkel és Mesterbérletünkkel várjuk a
közönséget. Az évad sztárvendége napjaink

egyik legjelentôsebb zongoristája, Piotr
Anderszewski lesz. A 2008/09-es szezonban
Kovács László mellett dirigálja az együttest
Kocsis Zoltán, Marco Balderi és Mika
Eichenholz, s olyan szólisták is pódiumra
lépnek, mint Szabadi Vilmos, Baráti Kristóf,
Jandó Jenô, Balog József vagy Varga Zoltán.
A Haydn-év elôtt tisztelegve a Mesterbérlet
minden koncertjén elhangzik a zeneszerzô
egy-egy mûve, s olyan népszerû kompozí-
ciókon kívül, mint Dvořák IX. szimfóniája,
Ravel Bolerója vagy Vivaldi Négy évszakja,
Copland Rodeóját, Sosztakovics két zongo-
raversenyét is elôadjuk, s az érdeklôdôk a
koncertszerûen elôadott Toscának is tapsol-
hatnak. Természetesen a megszokott kará-
csonyi, húsvéti és promenád hangver-
senyeken is hallhat bennünket a közönség,
újévi koncertbôl pedig már nem hármat,
hanem négyet adunk, akkora az érdeklô-
dés. A Bartók + Operafesztivállal is foly-
tatjuk a korábbi, sikeres együttmûködést. S
annak is örülök, hogy idén felújítottuk egy
régi hagyományunkat, a társulat titkos
szavazáson megválasztotta a 2007/08 évad
zenészét, s ezt a címet Ferencz Enikô kürt-
mûvész kapta. 

❙ Hogyan tovább, mi lesz a 46. esz-
tendôben?  S Ön hogyan szeretné ünne-
pelni a zenekar fél évszázados fenn-
állását?

– Az egyik legfontosabb feladatunknak a
közönségnevelést tartom, hogy majd újabb
45 év elteltével is legyen, aki jegyet vált a
koncerteinkre. Emellett szeretném elérni
azt is, hogy egykor majd úgy emlegessék a
Miskolci Szimfonikusokat, mint az ország
egyik legjobb együttesét. S ehhez minden
adott, hiszen az utóbbi hat-hét évben a
zenekar nagyon megfiatalodott, kiváló
erôkkel gazdagodott. Szeretném, ha jobban
jelen lennénk a régióban, bár ez – fôleg
anyagi okok miatt – nem egyszerû feladat. S
arra is törekednünk kell, hogy a világ vál-
tozó elvárásainak megfeleljünk, hiszen ma
már ez teljesen mást jelent, mint akár tíz
esztendôvel ezelôtt… 

R. Zs. 
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„A közönségnevelés 
az egyik legfontosabb feladatunk”
Szabó Péter a 45 esztendôs Miskolci Szimfonikusok ünnepi szezonjáról

Bár csak másfél esztendeje nyerte el 

az igazgatói posztot Szabó Péter, 

nagyon jól ismeri a Miskolci Szimfo-

nikusokat, hiszen 1997-ben lett az

együttes mûvészeti titkára, késôbb

fôtitkára. Az igazgató igyekszik min-

dent megtenni azért, hogy a zenekar

még jobb körülmények között dolgoz-

zon, és a jubileumi esztendô mindenki

számára emlékezetes maradjon.
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